
Borås Stad 
2021-05-17 

Kommunstyrelsen 
KC6 Uppföljande granskning 

av informationssäkerhet 

Protokollsanteckning 

Sverigedemokraterna vill betona vikten av arbetet kring informationssäkerhet och GDPR, särskilt 

kopplat till av Kommunstyrelsen fattat beslut om införande av molntjänsten Office 365. Borås Stad 

hanterar mycket integritetskänsligt material, särskilt i de verksamheter som utöver 

myndighetsutövning. Detta ställer större krav på kommunen att säkerställa en god kvalité för att 

säkra information och följa upp den interna kontrollen, då konsekvenserna kan vara förödande för 

drabbade individer. 

Mot bakgrund av detta vill vi särskilt belysa de risker som föreligger i och med införandet av 

molntjänster baserade på annan plats än Sverige, i detta fall USA. Vi förutsätter att den styrande 

konstellationen tar frågan på största möjliga allvar för att motverka alla risker till en liknande 

situation som inträffade hos Transportstyrelsen (Transportgate).  

För Sverigedemokraterna, 

Andreas Exner (SD) Kristian Silbvers (SD) 

Kommunalråd  Ledamot, kommunstyrelsen 

Bilaga till § 199 Uppföljande granskning av informationssäkerhet
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Datum 

2021-05-17 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2019-00119 1.1.1.1 

Kommunfullmäktige 

Svar på motion av Jan Nilsson (SD): Motion: Hjälp barn 

i missbruksmiljö! 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Fullmäktige tillstyrker motionen.  

Sammanfattning 

Jan Nilsson (SD) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde den 2019-02-21 

lämnat in förslaget att uppdra åt Individ- och familjeomsorgsnämnden att 

upprätta en verksamhet för stöttning av barn vars föräldrar har missbruk.  

Motionen har skickats på remiss till Individ- och familjeomsorgsnämnden som 

har beslutat att motionen är besvarad. Sverigedemokraterna har reserverat sig i 

ärendet. 

Innehållet i motionen stämmer till vissa delar överens med uppdraget i Budget 

2020, men Kommunstyrelsen anser att mer arbete kvarstår för att stärka 

målgruppen.  

Ärendet i sin helhet 

Jan Nilsson (SD) lämnade vid Kommunfullmäktiges sammanträde den 2019-

02-21 in förslaget att uppdra åt Individ- och familjeomsorgsnämnden att

upprätta en verksamhet för stöttning av barn vars föräldrar har missbruk.

Under 1990-talet fanns en verksamhet som motionären tycker var

välfungerande och hade en bra effekt på utsatta barn.

Motionen har skickats på remiss till Individ- och familjeomsorgsnämnden som

har beslutat att motionen är besvarad. Sverigedemokraterna har reserverat sig i

ärendet.

Individ- och familjeomsorgsnämnden har svarat att en verksamhet på 

Yxhammarsmottagningen fångar upp dessa barn. Mottagningen fångar dock 

inte upp alla i målgruppen eftersom mottagningen behandlar den individ som 

missbrukar. Anhörigstödet på Mötesplatsen, Hopptornet, fyller en därför en 

kompletterande funktion genom att de har fokus på anhöriga. För att utveckla 

insatserna och utforma ett stöd för målgruppen krävs utökade ekonomiska 

resurser.   

Bilaga till § 204 Svar på motion av Jan Nilsson (SD): Hjälp barn i missbruksmiljö!
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I Budget 2020 fick Vård och äldrenämnden ett uppdrag att utreda ”att erbjuda 

anhörigstöd till barn och unga som tar ett stort anhörigansvar för sina föräldrar, 

syskon eller andra i sin närhet.” 

 

Uppdraget redovisades vid nämndens möte den 21 september 2020, VAN 

2020-00217.1.1.3.1. Vård- och äldrenämnden beslöt att föreslå 

Kommunfullmäktige att utöka anhörigstödet i Borås Stad att det ska omfatta 

barn under 18 år samt att anslag tilldelas för uppdraget i budgeten. 

 

Anhörigstöd förekommer i Borås Stad både som indirekt stöd och direkt stöd. 

Indirekt stöd kan vara hemvårdsbidrag, avlastning, korttidsinsatser och 

liknande. Direkt anhörigstöd finns genom anhörigkonsulenter som utgår från 

Träffpunkt Simonsland samt Yxhammarsmottagningen och Hopptornet. Det 

finns också föreningsstödda verksamheter men inget utöver det som redovisats 

i kommunal regi. Detta är enskilda enheter vilket betyder att det saknas ett 

sammanhållet anhörigstöd för barn och unga och att allt pekar på att behovet 

för ett sammanhållet anhörigstöd existerar.   

 

Kommunstyrelsens bedömning är dock att stödet till barn i missbruksmiljö ej är 

tillräckligt. Hoppborgen erbjuder stöd till barn vars föräldrar ligger i skilsmässa, 

och Solrosen till barn vars föräldrar sitter i fängelse. Missbruksbarn kan 

eventuellt få biståndsbeslut på samtal. Vad barnen i missbruksmiljö främst 

behöver är att få träffa andra barn i samma situation så att de inte tror sig vara 

ensamma i sin situation. Här föreligger uppenbara brister i kommunens 

verksamheter 

 

Kommunstyrelsen noterar vidare att organisationen Junis, som har undersökt 

kommunernas stöd till barn i familjer med missbruksproblem sedan 2004, att 

dessa barn inte nås av samhällets insatser och det stöd som de har rätt till. Årets 

undersökning visar på samma nedslående resultat och är en bekräftelse på att 

samhällets upptäckts- och stödstrukturer inte når alla de barn som far illa till 

följd av missbruk.  

 

Kommunstyrelsen tillstyrker med anledning av ovan motionen. Motionens 

förslag till verksamhet ger ett välbehövligt komplement i det pågående arbetet 

att stötta barn i missbruksmiljö. 

 

Kommunstyrelsens ställningstagande 

Innehållet i motionen stämmer till vissa delar överens med uppdraget i Budget 

2020, men Kommunstyrelsen anser att mer arbete kvarstår för att stärka 

målgruppen. Motionen ska därför bifallas. 
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Beslutsunderlag 

1. Kommunfullmäktigeskrivelse, 2021- 

2. Remissyttrande från Individ-och familjeomsorgsnämnden samt 

reservation från Sverigedemokraterna Eva Eriksson och Susanne 

Karlsson, 2019-04-30 

3. Motion av Jan Nilsson (SD) Hjälp barn i missbruksmiljö! 2019-01-28 

4. Anhörigstöd för barn och unga, dnr 2020-00217, 2020-09-21 

  

 

För Sverigedemokraterna, 

 

Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 

Kommunalråd  Ledamot, kommunstyrelsen 
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Datum 

2021-05-17 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2020-00326 3.1.2.2 

Svar till HusArvid på markanvisningsansökan för 

projektet Lyckebo Sjöklint, del av fastigheten Viared 

5:1, väster om Viareds Sommarstad 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunen tillstyrker intentionen om att ingå ett markanvisningsavtal för 

projektet Lyckebo Sjöklint, del av fastigheten Viared 5:1, väster om Viareds 

Sommarstad.  

Kommunstyrelsen uppdrar åt stadsledningskansliet att framställa avtal i enlighet 

med inkommet förslag. 

Kommunstyrelsen ger Samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att pröva 

möjligheten att detaljplanelägga området för bebyggelse i enlighet med ansökan. 

Ärendet i sin helhet 

HusArvid har ansökt om markanvisning för del av fastigheten Viared 5:1. 

Området som ligger väster om Viareds Sommarstad benämns i ansökan för 

Lyckebo Sjöklint. Ansökan blev komplett den 2 december 2020 och avser  

byggnation av cirka 100 bostäder i flerbostadshus, 30 villor och 22 kedjehus. 

I Borås stads översiktsplan anges landsbygd som områdets framtida 

markanvändning, den föreslagna bebyggelsen kan anpassas i enlighet med 

översiktsplanens intentioner. 

För efterfrågat område råder ett stort bebyggelsetryck där olika 

samhällsintressen har aviserat sina intressen. Kommunstyrelsen ser att de 

blandade boendeformerna är ett bra alternativ till ett område i Borås med hög 

attraktionskraft, är bra anpassade till kringliggande landskap och tillstyrker 

därmed intentionen om att ingå ett markanvisningsavtal.     

Beslutsunderlag 

1. Svarsbrev

2. Markanvisningsansökan, inkommen 2020-12-02

3: Översiktskarta

Bilaga till § 206 Svar till HusArvid på markanvisningsansökan för projektet Lyckebo Sjöklint, del av fastigheten 
Viared 5:1, väster om Viareds Sommarstad
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Beslutet expedieras till 

1. HusArvid AB, c/o David Caley, Göteborgsvägen 23, 518 40 Sjömarken 

 

 

För Sverigedemokraterna, 
 
 
Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd  Ledamot, kommunstyrelsen 
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Datum 

2021-05-17 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2020-00962 1.1.2.25 

Kommunfullmäktige 

Avgift vid ansökan om godkännande av fristående 

förskola och utökning av befintligt tillstånd 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Avgift för hantering av ansökan om godkännande av fristående förskola uppgår 

till 25 000 kronor. 

Avgift för hantering av utökning av befintligt tillstånd för fristående förskola 

uppgår till 10 000 kronor. 

Avgifterna gäller från och med 2021-07-01 

Ärendet i sin helhet 

Förskolenämnden beslutade 17 december 2020 föreslå Kommunfullmäktige 

besluta om en avgift på 25 000 kr för hantering av ansökan om godkännande av 

fristående förskola och 15 000 kr för hantering av utökning av befintligt 

bestånd. 

Förskolenämnden beslutar enligt Borås Stads reglemente om godkännande av 

fristående förskolor och beslut angående rätt till bidrag för bedrivande av 

fristående pedagogisk omsorg samt för kommunens tillsyn av fristående 

förskolor och pedagogisk omsorg. 

Den 7 juni 2018 fattade Riksdagen beslut om nya bestämmelser i skollagen. 

Beslutet innebar att det infördes skärpta krav på insikt, lämplighet och 

ekonomiska förutsättningar för enskilda att bedriva verksamhet. Ändringarna 

började gälla den 1 januari 2019. 

För Förskolenämnden innebar de skärpta kraven att bedöma ytterligare 

omständigheter i sin godkännandeprövning och tillsyn av fristående förskolor. 

De skärpta kraven omfattar dock inte pedagogisk verksamhet. När det gäller 

fristående skolor är det Skolinspektionen som prövar och har tillsyn över de 

skärpta kraven. Ändringarna innebar även att kommunen får ta ut en avgift. 

När det gäller avgiftssättningen finns inga särskilda regler i skollagen eller 

skolförordningen för kommunernas avgifter, utan det är kommunallagens 

bestämmelser om självkostnadsprincipen, likställighetsprincipen och förbudet 

mot retroaktivt verkande beslut som gäller. Vid beräkning av självkostnaderna 

får alla relevanta direkta och indirekta kostnader tas med. SKR uttalar att viss 

Bilaga till § 211 Avgift vid ansökan om godkännande av fristående förskola och utökning av 
befintligt  tillstånd
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ledning kan tas av de avgifter som Skolinspektionen tar ut för sin prövning av 

ansökningar avseende fristående skolor (35 000 kr för nyetablering och 25 000 

kronor för utökning).  

Förskoleförvaltningen har noterat att flera kommuner idag tar ut avgift för 
handläggning av ansökningar om att starta ansökningar om att starta fristående 
förskola med följande exempel: 
 

• Malmö: 25 000 kr för ansökan om tillstånd.  

• Halmstad: 25 000 kr för ansökan om tillstånd vid nyetablering eller ändrat 

huvudmannaskap och 15 000 kr vid väsentliga förändringar i befintliga 

tillstånd.  

• Skellefteå: 26 000 kr respektive 13 000 kr för samma hantering.  

• Göteborgs 25 000 kr respektive 18 000 kr.  

• Kävlinge: 35 000 kr för nyetablering och 25 000 för utökning av befintligt 

tillstånd. 

Förskoleförvaltningen får inte särskilt många ansökningar, men behöver avsätta 
en hel del tid för att säkerställa att de godkännandeprövningar som görs blir rätt 
både utifrån gällande lagstiftning, den sökandes perspektiv och utifrån barnets 
bästa. Av erfarenhet behöver även sökande en hel del stöd från 
Förskoleförvaltningen för att kunna förtydliga och komplettera sin ansökan.  
 

Förskoleförvaltningen har gjort en sammanställning på ungefärlig tidsåtgång för 

hantering av ny ansökan för att starta fristående verksamhet. Den är väldigt 

generell och kan givetvis se annorlunda ut i det enskilda fallet. 

Kostnaden för dessa timmar överstiger det förslag till avgift som 

Förskolenämnden föreslår Kommunfullmäktige att besluta. Då är inte heller 

taget till övriga direkta kostnader som exempelvis material och utrustning, eller 

indirekta kostnader som exempelvis lokalkostnader. Ett annat skäl att ta ut 

avgift är att det kan innebära att de ansökningar som kommer in är 

genomarbetade samt att säkerställa att de som söker noggrant tänkt igenom och 

planerat vad det innebär att starta en fristående förskola.  

 

Beslutsunderlag 

1. Förskolenämndens beslut Avgift vid ansökan om godkännande av fristående 

förskola och utökning av befintligt tillstånd 

2. SKR Ägar- och ledningsprövning - nya krav för enskilda att bedriva 

fristående förskola 
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Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 

1. Förskolenämnden 

 

 

 

 

För Sverigedemokraterna, 
 
 
Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd  Ledamot, kommunstyrelsen 
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Datum 

2021-05-17 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2019-00740 1.2.4.0 

Avtalsförslag nytt hyresavtal Sjöbohuset från 

Lokalförsörjningsnämnden 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Hyresavtalsförslag Sjöbohuset från Lokalförsörjningsnämnden godkänns under 

förutsättning att Fritids-och folkhälsonämnden och Kulturnämnden godkänner 

detsamma. Avtalet sträcker sig under 15 år, med option på ytterligare 15 år, 

med en hyra år 1 på 2 564 tkr.    

Ärendet i sin helhet 

Lokalförsörjningsnämnden föreslår under förutsättning att Fritids-och 

folkhälsonämnden och Kulturnämnden godkänner avtalsförslaget om 

Sjöbohuset att godkänna detsamma. Avtalet skickas vidare till 

Kommunstyrelsen för beslut. 

I Borås Stads budget för 2021 fastställs att ”En satsning är också Kraftsamling 

Sjöbo som under tre år varit ett förvaltningsövergripande projekt. Det kommer 

att genomföras i enlighet med intentionerna i projektet. Det 

generationsövergripande huset ska fyllas med liv från morgon till kväll med 

kulturella, fysiska och sociala aktiviteter. För att förverkliga denna mötesplats 

och allaktivitetshus ska den bedrivas gemensamt av Mötesplats Sjöbo, 

biblioteket, fritidsgården, Medborgarlabbet och Föreningsalliansen. Den 

tidigare biograflokalen blir navet i detta samarbete. Visionen är att utveckla 

Sjöbo till ett hållbart, attraktivt och välmående område som sjuder av positiva 

initiativ med ett rikt kultur- och fritidsutbud. 

Lokalförsörjningsnämnden har nu förhandlat fram ett avtalsförslag om ett 

ombyggt allaktivitetshus på Sjöbo Torg i enlighet med intentionerna i projektet. 

Den tillkommande hyra beräknas uppgå till ca 2,6 mnkr vilket är en ökning med 

2,0 mnkr jämfört med nuvarande inhyrning från AB Bostäder. Hyran kommer 

att delas lika mellan Fritids- och Folkhälsonämnden och Kulturnämnden. 

Finansieringen av den tillkommande hyran får hanteras i den förestående 

budgetprocessen. Fritids- och folkhälsonämnden angav i sitt budgetförslag för 

2021 att ambitionen är att själva finansiera den utökade hyran till 50% och 

resten i utökat kommunbidrag. 

Bilaga till § 213 Avtalsförslag nytt hyresavtal Sjöbohuset från Lokalförsörjningsnämnden
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Beslutsunderlag 

1. KF-skrivelse 

2. Komplett förslag från Lokalförsörjningsnämnden inkl. hyresavtal, ritningar 

och projektbeskrivning från Fritids- och folkhälsonämnden. 

3. Protokollsanteckning M+KD i Lokalförsörjningsnämnden 

  

Beslutet expedieras till 

1. Lokalförsörjningsnämnden 

2. Fritids- och folkhälsonämnden 

3. Kulturnämnden 

4. AB Bostäder 

 

 

För Sverigedemokraterna, 
 
Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd  Ledamot, kommunstyrelsen 
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Datum 

2021-05-17 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2020-00309 2.6.4.0 

Revidering av Regler för internhyra 

Kommunstyrelsens beslut 

Ärendet återremitteras till Lokalförsörjningsnämnden, med syftet att ta fram ett 

förslag där faktiska kostnader debiteras respektive verksamhet, med ett 

procentuellt påslag för att finansiera kostnader för outhyrda objekt.  

Sammanfattning  

Kommunfullmäktige beslutade den 28 april 2016 om nya principer för 

internhyressystemet att gälla fr.o.m. 2017. Kommunstyrelsen fastställde därefter 

”Regler för internhyra”.   

I nuvarande regler finns angivet att de gäller till och med 2020 varför en 

revidering behöver genomföras. Bedömningen är att de förändringar som 

föreslås inte avviker från Kommunfullmäktiges principbeslut. 

Vid revidering av Regler för internhyra har en uppdelning genomförts av 

befintligt regelverk till två dokument:  Regler för internhyra och 

Tillämpningsanvisningar regler för internhyra. För att tydliggöra vilka kostnader 

och lokaler som omfattas av internhyressystemet har även en sammanställning 

över Lokalförsörjningsnämndens finansiering tagits fram. 

Kommunstyrelsen anser att även om intentionen med Kommunfullmäktiges 

beslut 2016-04-28 var att förenkla för förvaltningarna i att beräkna framtida 

lokalkostnader, så har systemet sina nackdelar. Lokaler av liknande storlek kan i 

verkligheten resultera i stora variationer, bland annat på grund av byggtekniska 

skäl. Beställarförvaltningar kan i och med dagens system även få projekt som i 

verkligheten innebär betydande merkostnader, vilket inte reflekteras i det 

debiterade beloppet från Lokalförsörjningsnämnden, varvid merkostnader i 

stället ackumuleras hos Lokalförsörjningsnämnden när dessa borde fördelas till 

tillhörande verksamhet. Detta leder även till att kostnaderna inte 

redovisningsmässigt blir korrekta, och att samtliga merkostnader hos 

Lokalförsörjningsnämnden måste finansieras på annat sätt. 

Kommunstyrelsen anser därmed att den faktiska kostnaden bör debiteras 

respektive verksamhet, där huvudansvaret för att hålla sig inom angivna ramar, 

och konsekvenserna av att inte fullfölja detta ansvar, tillfaller den verksamhet 

som beställer hos Lokalförsörjningsnämnden. 

Bilaga till § 219 Revidering av Regler för internhyra
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Ärendet i sin helhet 

Kommunfullmäktige beslutade den 28 april 2016 om nya principer för 

internhyressystemet att gälla fr.o.m. 2017. Det nya internhyressystemet skulle 

bygga på förståelse, enkelhet och förutsägbarhet. Summan av hyrorna för alla 

lokaler skulle motsvara de totala kostnaderna hos lokalförvaltaren vilket innebar 

att självkostnadsprincipen fanns kvar på en övergripande nivå. 

Brukarnämnderna skulle få mer långsiktiga, förutsägbara förhållanden. Det 

skulle inte vara någon skillnad för brukarnämnderna om lokalen var ägd eller 

inhyrd. Likvärdiga lokaler skulle ha samma grundhyra. Detta skapades genom 

införande av schablonhyra. Lokalerna skulle delas in i grupper och 

differentieras i minst två nivåer.  

Ett annat av syftena var att Lokalförsörjningsnämnden skulle få ett fullständigt 

ansvar för kostnadssidan från att tidigare kunnat föra över i princip samtliga 

kostnader till brukaren. För att ge brukarnämnderna incitament att inte använda 

mer lokalyta än nödvändigt infördes möjlighet att lämna tillbaka lokaler. 

Kommunfullmäktige beslutade även att bemyndiga Kommunstyrelsen att fatta 

beslut om det kompletta regelverket för internhyressystemet samt att besluta 

om tillämpningsföreskrifter. 

Kommunstyrelsen fastställde den 16 maj 2016 ”Regler för internhyra” att gälla 

fr.o.m. 2017 års verksamhet. Kommunstyrelsen beslutade 23 april 2018 anta 

”Tillämpningsföreskrift – Placering av lokaler i hyresnivåer”. Dessa regler och 

tillämpningsföreskrift ersätts med förslag till revidering av ”Regler för 

internhyra” samt ”Tillämpningsanvisningar regler för internhyra”. 

I nuvarande regler finns angivet att de gäller till och med 2020 varför en 

revidering behöver genomföras. I samband med denna revidering har det även 

framkommit behov av vissa andra förändringar. Men bedömningen är att 

förändringarna som föreslås inte avviker från Kommunfullmäktiges 

principbeslut. 

Vid revidering av Regler för internhyra har en uppdelning genomförts av 

befintligt regelverk till två dokument:  Regler för internhyra och 

Tillämpningsanvisningar regler för internhyra. För att tydliggöra vilka kostnader 

och lokaler som omfattas av internhyressystemet har även en sammanställning 

över Lokalförsörjningsnämndens finansiering tagits fram. 

Kommunstyrelsen anser att även om intentionen med Kommunfullmäktiges 

beslut 2016-04-28 var att förenkla för förvaltningarna i att beräkna framtida 

lokalkostnader, så har systemet sina nackdelar. Lokaler av liknande storlek kan i 

verkligheten resultera i stora variationer, bland annat på grund av byggtekniska 

skäl. Beställarförvaltningar kan i och med dagens system även få projekt som i 

verkligheten innebär betydande merkostnader, vilket inte reflekteras i det 

debiterade beloppet från Lokalförsörjningsnämnden, varvid merkostnader i 

stället ackumuleras hos Lokalförsörjningsnämnden när dessa borde fördelas till 

tillhörande verksamhet. Detta leder även till att kostnaderna inte 
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redovisningsmässigt blir korrekta, och att samtliga merkostnader hos 

Lokalförsörjningsnämnden måste finansieras på annat sätt. 

Kommunstyrelsen anser därmed att den faktiska kostnaden bör debiteras 

respektive verksamhet, där huvudansvaret för att hålla sig inom angivna ramar, 

och konsekvenserna av att inte fullfölja detta ansvar, tillfaller den verksamhet 

som beställer hos Lokalförsörjningsnämnden. 

 

Beslutsunderlag 

1. Regler för internhyra, förslag till ny version 

2. Tillämpningsanvisningar regler för internhyra 

3. Kommunfullmäktiges beslut 2016-04-28 § 82 Internhyra - förslag till ett 

nytt system 

4. Regler för internhyra (beslut i Kommunstyrelsen 2016-05-16) 

5. Internhyressystem – Antagande av tillämpningsföreskrift (beslut i 

Kommunstyrelsen 2018-04-23) 

6. Förslag på förändring i internhyressystemet från 

Lokalförsörjningsnämnden 

7. Bilaga ”Finansiering Lokalförsörjningsnämnden” 

  

Beslutet expedieras till 

1. Samtliga nämnder i Borås Stad 

 

 

 

För Sverigedemokraterna, 
 
 
Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd  Ledamot, kommunstyrelsen 



Kommunstyrelsens sammanträde 2021-05-17: 

Protokollsanteckning: Revidering av regler för 
internhyra 

Vänsterpartiet välkomnar de föreslagna förändringarna, som syftar till att ge nämnderna ökad 
förutsägbarhet i kostnadsutveckling. Däremot vill vi med denna protokollsanteckning påtala 
att det kan finnas anledning att se över hur Kommunfullmäktiges tilldelning av budgetmedel 
till nämnderna sker. 

När Borås växer ökar behovet av nya lokaler för exempelvis förskola, skola och LSS-
boenden. Nya lokaler innebär ökade hyreskostnader vilket kan innebära minskade resurser till 
personal, även om Kommunfullmäktige ökar det totala anslaget till en nämnd. Genom att 
skilja hyreskostnader från övriga verksamhetskostnader kan Kommunfullmäktige utöva 
tydligare ekonomisk styrning över vilka resurser som ska gå till lokaler. Vänsterpartiet 
föreslog därför i sitt budgetförslag för Borås Stad 2021 att anslagsfinansiering av lokalhyror 
skulle utredas. Detta behov kvarstår även om reglerna för internhyra revideras. 

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 
Ida Legnemark och Stefan Lindborg 

Bilaga till § 219 Revidering av regler för internhyra
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Datum 

2021-05-17 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2021-00208 1.2.4.1 

Kommunfullmäktige 

Tilläggsbudget 2 2021 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Följande nämnder erhåller utökade Kommunbidrag för 2021. 

Nämnd Ökat K-bidrag 

Grundskolenämnden 21,0 mnkr 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 5,0 mnkr 

Följande nämnder får del av Borås stads tilldelning av riktade medel under 2021 

aviserade i regeringens vårproposition för 2021. 

Nämnd Ökad intäkt 

Förskolenämnden 1,0 mnkr 

Grundskolenämnden 1,0 mnkr 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 2,0 mnkr 

Grundskolenämnden tillåts nyttja 15 mnkr av sitt ackumulerade resultat under 

2021. 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden tillåts nyttja 3,5 mnkr av sitt 

ackumulerade resultat under 2021. 

Ärendet i sin helhet 

I den senaste skatteunderlagsprognosen som kom i slutet av april har 

prognosen för skatteintäkterna förbättrats med +17 mnkr för 2021 och +32 

mnkr för 2022. Tack vare detta förbättrade finansiella läge under 2021 föreslår 

Kommunstyrelsen att några nämnder får utökade kommunbidrag som är att 

betrakta som en generell nivåhöjning. Utöver det föreslår regeringen i sin 

vårproposition ytterligare tillskott till Barn och utbildning som kan uppskattas 

till ca 4,0 mnkr för Borås del. Det nya föreslagna riktade tillskottet är liksom 

tidigare beslut om den s.k. ”Skolmiljarden” ett tillfälligt statsbidrag och inte 

Bilaga till § 220 Tilläggsbudget 2 2021
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någon nivåhöjd finansiering. De nämnder som nu förslås att få ta del av detta 

måste därför planera för att medlen är en engångsutbetalning i detta läge. 

Följande nämnder föreslås få utökade Kommunbidrag för 2021 och del av 

föreslagna riktade medel i regeringens vårproposition. 

 

Nämnd Ökat K-bidrag Intäkt riktade medel till 

Barn och utbildning i 

vårpropositionen 

Förskolenämnden  1,0 mnkr 

Grundskolenämnden 21,0 mnkr 1,0 mnkr 

Gymnasie- och 

vuxenutbildningsnämnden 

5,0 mnkr 2,0 mnkr 

  - 

SUMMA 26,0 mnkr 4,0 mnkr 

 

 

Då de sammantagna anpassningarna på de enskilda grundskoleenheterna 

uppgår till 30.7 mnkr föreslår kommunstyrelsen att, utöver de 21 mnkr, att 

Grundskolenämnden tillåts nyttja 15 mnkr av sitt ackumulerade resultat för att 

bland annat möta de anpassningskrav som ställts mot nämnden. Detta i ett led 

att bearbeta den utbildningsskuld som ackumulerats, men även till följd av en 

ökad belastning på elevhälsan kommer att uppstå i och med att den ökade 

psykiska ohälsan bland barn och unga ökar.  

 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden tillåts nyttja 3,5 mnkr av sitt 

ackumulerade resultat för att möta utbildningsskulden, den psykiska ohälsan 

samt att stärka arbetet kring elever som riskerar att gå ur gymnasieskolan med 

inkompletta betyg. 

 

 

Beslutsunderlag 

1. Kommunfullmäktigeskrivelse 

   

 

för Sverigedemokraterna, 

 

Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 

Kommunalråd  Ledamot, kommunstyrelsen 
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Datum 
2021-05-17 

Instans 
Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2020-00651 3.2.1.0 

Kommunfullmäktige 

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Miljörapport 2020 för Borås Stad 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Rapporten läggs till handlingarna med följande justering: 

Mål 1b betraktas som grönmarkerat, uppnått, eftersom samtliga förskolor, 
grundskolor och gymnasieskolor arbetar systematiskt med miljöfrågor i enlighet 
med målsättningens intenterioner.     

Sammanfattning 
 Miljö- och konsumentnämnden har sammanställt Miljörapport 2020 för Borås 
Stad och konstaterar att de gällande miljömålen ser ut att till stor del kunna nås 
under 2021.          

Ärendet i sin helhet 
Miljörapport Borås stad 2020 redovisar sammanställningen av Borås Stads 
förvaltningars, bolags och nämnders rapportering av hur arbetet med stadens 
gemensamma miljömål utvecklas. Förvaltningar rapporterar själva in 
uppföljningen för tertial 2 och tertial 3 i Stratsys. Bolagens uppföljningar 
gällande tertial 2 och tertial 3 rapporteras in i Stratsys av miljöförvaltningen. 
Miljörapport Borås Stad 2020 är tredje uppföljningen av Borås stads miljömål 
2018 till 2021. Miljö- och konsumentnämnden ansvarar för samordningen av 
rapportering. Gällande miljömål beslutades av Kommunfullmäktige 2018.  

Stadens miljöarbete sker kontinuerligt över åren och 2020 har det gjort 
ytterligare framsteg inom flera områden. Vissa framsteg är mer övergripande 
inom staden.  

Inom etappmålet Hållbar samhällsplanering, där den fysiska planeringen skall 
anpassas till framtida klimat och väderfenomen, ser vi fortsatt positiva trender 
från föregående år. Under året har det arbetats fram en Klimat- och 
energistrategi för stadens gemensamma arbete med de utmaningar som finns 
inom dessa två stora områden. Klimat- och energistrategin antogs i december 

Bilaga till § 221 Miljörapport 2020 för Borås Stad
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2020. Arbetet med aktiviteten att införa en Grönytefaktor i staden fortlöper 
genom en förvaltningsövergripande process.  

Inom etappmålet om ett Fossilfritt och energieffektivt Borås har stadens 
övergripande klimatkompensationssystem utvärderats under 2020 och rutinen 
för arbetet uppdaterats. Arbetet med etappmålet Borås Stad arbetar för att bli 
fossiloberoende löper vidare genom att ruttplanering används i stor 
utsträckning av förvaltningar. Kartläggning av behovet av laddinfrastruktur 
pågår och det planeras för installationer av laddstationer som kan användas i 
dagliga driften. Elcyklar testas och utvärderas inom delar av hemtjänsten. 
Indikatorn Andel nybyggnationer och större ombyggnationer där 
energianvändningen är minst 15 % lägre för bostäder och 30 % lägre för lokaler 
än kravet i Boverkets byggregler, BBR, är för 2020 100 % av byggnationer och 
ombyggnationer mot 90 % för 2019. Kraven ställs oftast vid upphandling och 
kontrolleras löpande. Utsläpp av fossila bränslen och koldioxidutsläpp följs upp 
och presenteras i arbetet med energi- och klimatstrategin samt 
koldioxidbudgeten och redovisas ej vidare här.  

Specifika förbättringar har också gjorts inom delmålet Borås Stad bidrar till 
hållbar konsumtion för här har staden standardiserat vissa inköp för att 
förbättra miljöprestanda på vissa varor. Exempelvis har flergångsartiklar ersatt 
tidigare engångsartiklar inom hygien och städartiklar. I livsmedelsavtal har 
metallförpackningar valts bort och Bag-in-box samt Easy-bag förpackningar har 
prioriterats. Ett stadsövergripande kemikaliehanteringssystem har köpts in och 
håller på att implementeras i förvaltningar och bolag.  

I jämförelse med 2019 års uppföljning så ser trenden positiv ut på många 
områden. Det arbetas aktivt med olika miljömål inom staden och vi ser att med 
rätt insatser kan fler mål gå från att nästan nås till att kunna nås till 2021.  

Borås stad som organisation har fortsatt stora möjligheter att påverka, vara 
förebild och agera drivande i miljö- och klimatarbetet, både på lokal nivå och 
också på regional- och nationell nivå. Exempelvis har Borås stad ur ett 
kommunalekonomiskt perspektiv, en exceptionell resurs genom ett stort 
skogsinnehav. Därigenom finns också en fantastisk möjlighet till fortsatt klimat- 
och miljöarbete.   

Beslutsunderlag 
1. Miljörapport 2020 Borås Stad från Miljö- och konsumentnämnden 
   

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 
1. alla nämnder och bolag 
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Allianspartierna i Borås  
 
Moderaterna                                  Kristdemokraterna  
 
 
Annette Carlson                              Niklas Arvidsson 
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Datum 

2021-05-17 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2020-00651 3.2.1.0 

Kommunfullmäktige 

Miljörapport 2020 för Borås Stad 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Rapporten läggs till handlingarna. 

Sammanfattning 

 Miljö- och konsumentnämnden har sammanställt Miljörapport 2020 för Borås 

Stad och konstaterar att de gällande miljömålen ser ut att till stor del kunna nås 

under 2021.        

Ärendet i sin helhet 

Miljörapport Borås stad 2020 redovisar sammanställningen av Borås Stads 

förvaltningars, bolags och nämnders rapportering av hur arbetet med stadens 

gemensamma miljömål utvecklas. Förvaltningar rapporterar själva in 

uppföljningen för tertial 2 och tertial 3 i Stratsys. Bolagens uppföljningar 

gällande tertial 2 och tertial 3 rapporteras in i Stratsys av miljöförvaltningen. 

Miljörapport Borås Stad 2020 är tredje uppföljningen av Borås stads miljömål 

2018 till 2021. Miljö- och konsumentnämnden ansvarar för samordningen av 

rapportering. Gällande miljömål beslutades av Kommunfullmäktige 2018.  

Stadens miljöarbete sker kontinuerligt över åren och 2020 har det gjort 

ytterligare framsteg inom flera områden. Vissa framsteg är mer övergripande 

inom staden.  

Inom etappmålet Hållbar samhällsplanering, där den fysiska planeringen skall 

anpassas till framtida klimat och väderfenomen, ser vi fortsatt positiva trender 

från föregående år. Under året har det arbetats fram en Klimat- och 

energistrategi för stadens gemensamma arbete med de utmaningar som finns 

inom dessa två stora områden. Klimat- och energistrategin antogs i december 

2020. Arbetet med aktiviteten att införa en Grönytefaktor i staden fortlöper 

genom en förvaltningsövergripande process.  

Inom etappmålet om ett Fossilfritt och energieffektivt Borås har stadens 

övergripande klimatkompensationssystem utvärderats under 2020 och rutinen 

för arbetet uppdaterats. Arbetet med etappmålet Borås Stad arbetar för att bli 

fossiloberoende löper vidare genom att ruttplanering används i stor 

utsträckning av förvaltningar. Kartläggning av behovet av laddinfrastruktur 

pågår och det planeras för installationer av laddstationer som kan användas i 

Bilaga till § 221 Miljörapport 2020 för Borås Stad
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dagliga driften. Elcyklar testas och utvärderas inom delar av hemtjänsten. 

Indikatorn Andel nybyggnationer och större ombyggnationer där 

energianvändningen är minst 15 % lägre för bostäder och 30 % lägre för lokaler 

än kravet i Boverkets byggregler, BBR, är för 2020 100 % av byggnationer och 

ombyggnationer mot 90 % för 2019. Kraven ställs oftast vid upphandling och 

kontrolleras löpande. Utsläpp av fossila bränslen och koldioxidutsläpp följs upp 

och presenteras i arbetet med energi- och klimatstrategin samt 

koldioxidbudgeten och redovisas ej vidare här.  

Specifika förbättringar har också gjorts inom delmålet Borås Stad bidrar till 

hållbar konsumtion för här har staden standardiserat vissa inköp för att 

förbättra miljöprestanda på vissa varor. Exempelvis har flergångsartiklar ersatt 

tidigare engångsartiklar inom hygien och städartiklar. I livsmedelsavtal har 

metallförpackningar valts bort och Bag-in-box samt Easy-bag förpackningar har 

prioriterats. Ett stadsövergripande kemikaliehanteringssystem har köpts in och 

håller på att implementeras i förvaltningar och bolag.  

I jämförelse med 2019 års uppföljning så ser trenden positiv ut på många 

områden. Det arbetas aktivt med olika miljömål inom staden och vi ser att med 

rätt insatser kan fler mål gå från att nästan nås till att kunna nås till 2021.  

Borås stad som organisation har fortsatt stora möjligheter att påverka, vara 

förebild och agera drivande i miljö- och klimatarbetet, både på lokal nivå och 

också på regional- och nationell nivå. Exempelvis har Borås stad ur ett 

kommunalekonomiskt perspektiv, en exceptionell resurs genom ett stort 

skogsinnehav. Därigenom finns också en fantastisk möjlighet till fortsatt klimat- 

och miljöarbete.   

Kommunfullmäktige noterar att Miljö- och konsumentnämnden inte 

hörsammat tidigare kritik som riktats mot Miljörapporten, bland annat kopplat 

kring mål 1b, där man i Miljörapporten gör nedslag i text för att förskolor inte 

arbetar explicit med Grön Flagg. Arbetet med Grön Flagg är endast ett 

exempel, varvid att detta används som ett argument att göra nedslag blir direkt 

felaktigt och ska förändras inför kommande rapporter. 

 

Beslutsunderlag 

1. Miljörapport 2020 Borås Stad från Miljö- och konsumentnämnden 

   

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 

1. alla nämnder och bolag 

 

För Sverigedemokraterna, 
 
 
Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd  Ledamot, kommunstyrelsen 
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Datum 

2021-05-17 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2021-00389 3.2.1.0 

Politiskt stödbrev för projektansökan till Viable Cities 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen lägger ärendet till handlingarna utan vidare åtgärd. 

Sammanfattning 

Borås lokala koldioxidbudget fastslår att både kommunkoncernens och 

boråsarnas konsumtionsbaserade utsläpp ska minska med 16 % varje år. Det är 

en tuff utmaning som vi behöver ta oss an tillsamman med de som bor och 

verkar i Borås. Viable Cities är en utlysning som ger oss möjlighet att söka 

pengar för att utveckla det arbetet inom projekt Klimatneutrala Borås 2030.  

Projektet medfinansierar 50% av kostnaderna, om maximalt 5 miljoner kronor, 

under en treårsperiod. Bedömningen är att Borås Stad inte behöver tillföra 

medel i budget för projektet eftersom Borås kan motfinansiera med befintliga 

tjänster inom klimatområdet. 

Detta innebär att det finns arbetskapacitet med motsvarande belopp inom 

förvaltningen idag, vilket kommunstyrelsen avser ompröva med syftet att stärka 

kärnverksamheterna i kommunen. 

Ärendet i sin helhet 

Borås lokala koldioxidbudget fastslår att både kommunkoncernens och 

boråsarnas konsumtionsbaserade utsläpp ska minska med 16 % varje år. Det är 

en tuff utmaning som vi behöver ta oss an tillsamman med de som bor och 

verkar i Borås. Klimatkommitténs arbete har under det första året fokuserat på 

att intensifiera arbete med klimatfrågor inom den egna koncernen. För att 

lyckas nå ut brett behöver vi samverka med fler aktörer lokalt. Viable Cities är 

en utlysning som ger oss möjlighet att söka pengar för att utveckla det arbetet 

inom projekt Klimatneutrala Borås 2030.  

Projektet medfinansierar 50% av kostnaderna, om maximalt 5 miljoner kronor, 

under en treårsperiod. Bedömningen är att Borås Stad inte behöver tillföra 

medel i budget för projektet eftersom Borås kan motfinansiera med befintliga 

tjänster inom klimatområdet. 

Bilaga till § 223 Politiskt stödbrev för projektansökan till Viable Cities
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Detta innebär att det finns arbetskapacitet med motsvarande belopp inom 

förvaltningen idag, vilket kommunstyrelsen avser ompröva med syftet att stärka 

kärnverksamheterna i kommunen. 

 

 

För Sverigedemokraterna, 
 
 
Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd  Ledamot, kommunstyrelsen 
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Datum 

2021-05-17 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2021-00066 3.1.1.2 

Yttrande över ansökan om planbesked för Sandared 

1:613 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen avstyrker ansökan om att ändra markanvändningen i 

gällande detaljplan från handel till lager/industri. Samtidigt uppmanas 

samhällsbyggnadsnämnden att i detaljplanen för Sandared 1:81 m.fl. 

(pappersindustrin) studera lämplig markanvändning och eventuellt ta med även 

fastigheten Sandared 1:613 i detta arbete.  

Kommunstyrelsen uppmanar även Samhällsbyggnadsnämnden att upprätta ett 

arbete med strukturskiss över området, med syftet att tydliggöra och stärka 

centrumverksamhet i området. 

Ärendet i sin helhet 

Trafikverket ägde tidigare fastigheten som är belägen mycket centralt i 

Sandared, i direkt anslutning till Sandareds station. Inom fastigheten finns ett 

godsmagasin som är byggt år 1953. Vid försäljningen upprättades ett avtal 

mellan Trafikverket och sökanden som förutsätter att gällande detaljplan ändras 

från användningen handel till lager inom två år.  

Gällande detaljplan är från 2013. På grund av det korta avståndet mellan 

järnvägen och den aktuella byggnaden togs det fram en riskutredning i arbetet 

med gällande detaljplan. I utredningen bedömdes individrisknivån utomhus 

vara på en nivå som enligt redovisade riktlinjer var tolerabel utan ytterligare 

åtgärder. Det rekommenderades dock vissa åtgärder för att begränsa vistelsen i 

närheten av spåren. Enligt Trafikverket finns det i nuläget en riskproblematik 

kopplat till att använda befintlig byggnad för handelsändamål. Detta på grund 

av det korta avståndet mellan fastigheten och järnvägen. 

Sökanden har inkommit med en ansökan om att ändra markanvändningen i 

gällande detaljplan från handel till industri/lager i enlighet med villkoren i det 

avtal som upprättats mellan Trafikverket och sökanden. Avsikten är att använda 

befintlig byggnad som lager för inventarier.  

Att ändra fastighetens markanvändning från handel till industri/lager är inte 

förenligt med översiktsplanens intentioner. I översiktsplanen påtalas särskilt 

vikten av att stärka centrummiljöerna i orterna och göra dem mer attraktiva 

samt att utveckla befintliga stationsområden och knutpunkter i serviceorterna. 

Bilaga till § 226 Yttrande över ansökan om planbesked för Sandared 1:613
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I pågående arbete med att ta fram strategier för den långsiktiga utvecklingen av 

kommunens serviceorter har det även framkommit att utvecklingen av 

centrummiljön i Sandared är en särskilt viktig fråga.  

På grund av Trafikverkets krav vid försäljningen har en dialog mellan 

tjänstepersoner och Trafikverket förts. För att användningen handel ska kunna 

vara kvar på plankartan har Trafikverket gjort bedömningen att en ny detaljplan 

behöver tas fram där behov av ytterligare planbestämmelser kopplade till risk 

från järnvägen måste utredas.  

Söder om järnvägen pågår detaljplanearbete för att omvandla den tidigare 

pappersindustrin, Sandared 1:81 m.fl., till bland annat bostäder. Planarbetet har 

ännu inte resulterat i en antagen detaljplan. Möjligheten bör studeras att 

inkludera godsmagasinet (fastigheten Sandared 1:613) i planarbetet för 

pappersindustrin (Sandared 1:81 m.fl.). 

 

Beslutsunderlag 

1. Ansökan, 2021-01-13 

2. Objektsbeskrivning, 2021-01-13 

3. Fasadritning, 2021-01-13   

Beslutet expedieras till 

1. Samhällsbyggnadsnämnden, detaljplanering@boras.se 

 

 

För Sverigedemokraterna, 

 

 

Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 

Kommunalråd  Ledamot, kommunstyrelsen 
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Datum 
2021-05-17 

Instans 
Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2020-00918 3.1.1.2 

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Yttrande planbesked för Grönfinken 1 Borås 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker planbeskedet 

Ärendet i sin helhet 
Ansökan om att få bygga flerbostadshus och studentlägenheter på fastigheten 
Grönfinken 1. Den tillkommande bebyggelsen innebär en förtätning och 
komplettering av bebyggelsen i området. Bottenvåningen mot 
Östermalmsgatan/Vendelbergsgatan kan innehålla butiker och/eller annan 
service för området.  

Det utpekade området möjliggör byggnation av nya bostäder på Östermalm, 
cirka 1,5 kilometer från Borås centrum. Det är positivt att förtäta aktuellt 
område och det är förenligt med Borås gällande Översiktsplan. Området 
angränsar i norr till kulturhistoriskt värdefulla villaområden.  

I och med att det sker en förtätning behövs det i detaljplanen granskas och 
utredas om det finns behov av kommunal verksamhet inom planområdet.   

Viktiga frågor för planprocessen är att gestaltning, placering och höjd ska 
bearbetas och hänsyn ska tas till landskapsbild och angränsande kulturhistoriskt 
värdefulla villaområden. Det är även viktigt att säkra tillgången till 
Östermalmsparken genom en tydligare entré. Ett exploateringsavtal mellan 
kommunen och exploatören kan krävas för att säkra denna tillgång.  

Buller, geoteknik, markmiljö och solförhållanden bör utredas i planarbetet och 
fler utredningar kan bli aktuella. Trafikutredning utförd i samband med 
planarbete för Solhem 1 kan användas i detta planarbete.  

Exploatören ska ta samtliga kostnader för planen och dess genomförande. 

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse från Samhällsbyggnadsförvaltningen om ansökan om planbesked
för Grönfinken 1 Borås. BN 2020-2452, 2020-12-08

Beslutet expedieras till 
1. Samhällsbyggnadsnämnden, detaljplanering@boras.se

Bilaga till § 227 Yttrande planbesked för Grönfinken 1 Borås
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Allianspartierna i Borås  
 
Moderaterna  Kristdemokraterna  
 
Annette Carlson   Niklas Arvidsson 
 



Kommunstyrelsen 

Postadress 

501 80 Borås 
Besöksadress 

Kungsgatan 55 
Hemsida 

boras.se 
E-post

boras.stad@boras.se 
Telefon 

033-35 70 00 vxl

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

SKRIVELSE 
Sida 

1(2) 

Datum 

2021-05-17 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2020-00918 3.1.1.2 

Yttrande planbesked för Grönfinken 1 Borås 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen tillstyrker planbeskedet, med vissa förändringar. 

Ärendet i sin helhet 

Ansökan om att få bygga flerbostadshus och studentlägenheter på fastigheten 

Grönfinken 1. Den tillkommande bebyggelsen innebär en förtätning och 

komplettering av bebyggelsen i området. Bottenvåningen mot 

Östermalmsgatan/Vendelbergsgatan kan innehålla butiker och/eller annan 

service för området.  

Det utpekade området möjliggör byggnation av nya bostäder på Östermalm, 

cirka 1,5 kilometer från Borås centrum. Området angränsar i norr till 

kulturhistoriskt värdefulla villaområden. Förtätningen tar i anspråk delar av 

områdets grönområden, innebär en hög exploateringsgrad och avviker från 

kringliggande byggnadskultur och landskap. Kommunstyrelsen anser därmed 

att antalet huskroppar måste begränsas, primärt till antalet befintliga fastigheter, 

och volymen på fastigheterna ska anpassas bättre in i kringliggande landskap 

och bebyggelse. 

Viktiga frågor för planprocessen är att gestaltning, placering och höjd ska 

bearbetas och hänsyn ska tas till landskapsbild och angränsande kulturhistoriskt 

värdefulla villaområden. Det är även viktigt att säkra tillgången till 

Östermalmsparken genom en tydligare entré. Ett exploateringsavtal mellan 

kommunen och exploatören kan krävas för att säkra denna tillgång.  

Buller, geoteknik, markmiljö och solförhållanden bör utredas i planarbetet och 

fler utredningar kan bli aktuella. Trafikutredning utförd i samband med 

planarbete för Solhem 1 kan användas i detta planarbete.  

Exploatören ska ta samtliga kostnader för planen och dess genomförande. 

Beslutsunderlag 

1. Skrivelse från Samhällsbyggnadsförvaltningen om ansökan om planbesked

för Grönfinken 1 Borås. BN 2020-2452, 2020-12-08

Beslutet expedieras till 

1. Samhällsbyggnadsnämnden, detaljplanering@boras.se

Bilaga till § 227 Yttrande planbesked för Grönfinken 1 Borås
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För Sverigedemokraterna, 
 
Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd  Ledamot, kommunstyrelsen 


	§ 199 Kc6 Protokollsanteckning SD
	§ 204 KU1 Alternativt förslag SD
	§ 206 M1 Alternativt förslag SD
	§ 211 E2 Alternativt förslag SD
	§ 213 E4 Alternativt förslag SD
	§ 219 E10 Alternativt förslag SD
	§ 219 V E10 Protokollsanteckning V
	För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen

	§ 220 E11 Alternativt förslag SD
	§ 221 SP 1 Alt förslag M+KD Miljörapport 2020 för Borås Stad
	ALTERNATIVT FÖRSLAG
	Miljörapport 2020 för Borås Stad
	Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta
	Sammanfattning
	Ärendet i sin helhet
	Beslutsunderlag
	Kommunfullmäktiges beslut expedieras till


	§ 221 SP1 Alternativt förslag SD
	§ 223 SP3 Alternativt förslag SD
	§ 226 SP6 Alternativt förslag SD
	§ 227 SP7 Alt förslag M + KD Yttrande planbesked för Grönfinken 1 Borås
	ALTERNATIVT FÖRSLAG
	Yttrande planbesked för Grönfinken 1 Borås
	Kommunstyrelsens beslut
	Ärendet i sin helhet
	Beslutsunderlag
	Beslutet expedieras till


	§ 227 SP7 Alternativt förslag SD



